
Protokół Nr VI/24
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 19 września 2024r.

VI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 19 września 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:05 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Bożena Jankowiak
– Daniel Spendel

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr VI/41-48/24.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 18 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Bortlik oraz Radnego 
Mariusza Wojtanowicz. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Mariusza 
Wojtanowicz.

.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 



Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (3) Bożena Jankowiak, Adam Ratka, Daniel Spendel

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność uzupełnienia porządku obrad o 
dodatkowy projekt uchwały dotyczący przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi. Wyjaśnił, że
skarga została złożona dnia 17 września br. i termin na jej rozpatrzenie wynosi 30 dni, a 
kolejna sesja zaplanowana jest na dzień 24 października br.

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia punktu 5 porządku obrad o projekt uchwały dotyczący przedłużenia terminu 
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 w Orzeszu-Jaśkowicach 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (3) Bożena Jankowiak, Adam Ratka, Daniel Spendel

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały zostanie rozpatrzony jako ostatni w 
punkcie 5.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z V Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

Na posiedzenie przybył Radny Adam Ratka – 19 osób obecnych na sali

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Zastępca Burmistrz przedstawił zakres prac, które zostały zrealizowane w okresie 
międzysesyjnym, a dotyczące:

• rozbudowy SP Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• rozbudowy SP Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• termomodernizacji budynku Przedszkola Nr 1 w Orzeszu wraz z dobudową klatki 
schodowej, wymianą źródła ciepła i instalacji c.o.,

• modernizacji kompleksu sportowego „Moje Boisko – ORLIK 2012” w Orzeszu,



• remontów dróg (rozliczanie zakończonych inwestycji, rozliczanie uzyskanych dotacji, 
sporządzenie i złożenie wniosku o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg),

• planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu-
Jaśkowicach oraz północno-zachodniej części miasta Orzesze,

• aktualizacji Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Miasta Orzesze – obszar Woszczyce, działka pod usługi oświatowe,

• zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w 
Woszczycach, pod usługi oświatowe,

• przetargu na opracowanie planu ogólnego Miasta Orzesze,

• prac wykonywanych w budynku OSP Gardawice,

• uporządkowania terenu na rondach w centrum miasta,

• prowadzonej zbiórki dla powodzian.

W związku z zadanymi przez radnych pytaniami wyjaśniono, że:

• termin realizacji modernizacji kompleksu sportowego „Moje Boisko – ORLIK 2012” 
wynosi 3 m-ce od podpisania umowy, a najkorzystniejsza złożona oferta była niższa 
od środków zabezpieczonych na to zadanie w budżecie,

• projekt przewiduje realizację chodnika przy ul.Wyzwolenia, po lewej stronie od 
ul.Rybnickiej,

• lustro przy ul.Plebiscytowej po zakończeniu robót zostanie przywrócone,

• terminem zakończenia rozbudowy SP Nr 6 jest marzec 2025 roku, ale może uda się 
prace przyspieszyć i zakończyć inwestycję do końca roku 2024,

• tematy dotyczące CPK oraz Kolei+ są w toku,

• nie wpłynęła żadna oferta w przetargu na samochód z napędem elektrycznym 
wyposażonym w urządzenie do kontroli jakości powietrza,

• na terenie boiska sportowego przy u.Bukowina została wymieniona oprawa 
oświetleniowa lampy głównej oraz naprawiono lampy halogenowe, 

• każdy może zgłosić wniosek o zmianę przeznaczenia działki. Dodano, że wszystkie 
wnioski będą przekazane urbaniście celem naniesienia do planu, który następnie 
będzie wyłożony do publicznego wglądu,

• w Orzeszu nie ma programu na podstawie, którego możnaby się ubiegać o 
dofinansowanie usuwania azbestu. Dodano, że azbest powinien zostać usunięty do 
2032 roku i musi to być wykonane przez wyspecjalizowaną firmę,



• zostanie sprawdzony temat związany z przykrymi zapachami w rejonie oczyszczalni 
ścieków w Zawiści,

• w trakcie projektowania jest oświetlenie sieciowe ul.Małej, a jego wykonanie będzie 
planowane na rok przyszły,

• do końca roku ma być rozstrzygnięty konkurs, w którym złożony został wniosek o 
środki unijne na zagospodarowanie terenów położonych przy ul. Wyspiańskiego w 
Orzeszu, 

• trwają prace projektowe adaptacji zakupionego budynku przy ul.Wyspiańskiego. 
Dodano, że terminem opracowania projektu jest wiosna 2025 roku,

• właścicielowi NT INDASTRY została przedstawiona propozycja, aby w zamian za 
biurowiec wybudował w Jaśkowicach przychodnię zdrowia,

• w ogłoszonym IV konkursie ofert na zadania publiczne, przyznana została Klubowi 
Sportowemu Niepokorni kwota 25tys.zł na wsparcie realizacji zadania bieg z 
przeszkodami dla dzieci. Dodano, że konkurs był ogłoszony na stronie BIP Urzędu i 
wpłynęła jedna oferta.

W związku z prowadzoną dyskusją na temat przyznania kwoty 25tys.zł na bieg z 
przeszkodami dla dzieci oraz na temat ogłoszonego w miesiącu lipcu otwartego konkursu na 
zagospodarowanie czasu wolnego dzieci i młodzieży, prowadzenie zająć sportowych oraz 
działań promujących zdrowie i edukację z zakresu zdrowego stylu życia, zaproponowano 
sprawą zająć się na komisji.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej złożył wniosek o przegłosowanie sprawy uzupełnienia 
planu pracy komisji o ten temat.

G  łosowano w sprawie:  
uzupełnienia planu pracy Komisji Rewizyjnej o temat dotyczący kontroli udzielania dotacji 
celowych na realizację zadań publicznych. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

Przewodniczący przedstawił pisma, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły do Biura 
Rady:

• petycja dotycząca transmitowania posiedzeń komisji,
• zaproszenie na rozdanie stypendiów naukowych.



5. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany Uchwały Nr 
XVI/183/20 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 stycznia 2020r. w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na 
lata 2020-2024
Przewodniczący poinformował, że złożona petycja rozpatrywana była przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji w związku z czym poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 
stanowiska.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji p.Lechosław Łukasik poinformował, że 
petycja dotyczyła wprowadzenia do Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Miasta obowiązującego od roku 2025, zapisów umożliwiających 
wykup mieszkań w budynkach komunalnych przez dotychczasowych najemców. Przedstawił,
że po zapoznaniu się z informacjami Burmistrza, Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej, opinią prawną oraz po przeprowadzonej dyskusji Komisja nie 
zaakceptowała uszczuplania zasobów miasta.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany Uchwały Nr XVI/183/20
Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 stycznia 2020r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na lata 2020-2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Adam Ratka, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz
PRZECIW (3) Sonia Gazda, Mariusz Kaczmarczyk, Bogdan Otawa
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

b) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 
przedsięwzięcia dofinansowanego w ramach programu priorytetowego ogłoszonego 
przez NFOŚiGW
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Dodał, że podjęcie uchwały konieczne jest do złożenia wniosku o dofinansowanie.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia woli przystąpienia do realizacji przedsięwzięcia 
dofinansowanego w ramach programu priorytetowego ogłoszonego przez NFOŚiGW. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 



Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

c) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze (zmiany obszarowe)
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej p.Beata 
Wiencek wyjaśniła, że konieczność opracowania zmian obszarowych planu wynika z faktu 
wejścia w miesiącu kwietniu aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. Dodała, że dzięki temu umożliwiona będzie zmiana 
przeznaczenia działek zgodnie z wnioskami mieszkańców.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze (zmiany obszarowe). 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

d) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.W.Łokietka
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.W.Łokietka. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel



e) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim 
Żłobku w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 19 września 2024r. z przeprowadzonych konsultacji w 
celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w sprawie:

• ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku w Orzeszu,

• wysokości diet przysługujących radnym,

• wysokości diet przysługujących sołtysom.

Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Naczelnik Wydziału Edukacji p.Sylwia Krawczyk poinformowała, że w związku z wejściem 
w życie od 1 października br. ustawy o wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz 
wychowaniu dziecka jest propozycja, aby od 1 listopada br. zmienić opłatę żłobkową do 
kwoty 1.500zł.  Dodała, że kwota ta w całości będzie finansowana z programu, a rodzice będą
ponosić odpłatność wyłącznie za wyżywienie. 

.

W związku ze zgłoszeniem przez Radnego Eugeniusza Buchalik sprawy rozważenia 
podwyższenia tej kwoty do realnych kosztów utrzymania żłobka wywiązała się dyskusja.

.

Przewodniczący Rady podsumowując wyjaśnił, że uchwała znajduje się w porządku obrad i 
musi zostać poddana pod głosowanie. Dodał, że zawsze można wrócić do tematu i 
szczegółowo przedyskutować go na komisji.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku 
w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (3) Eugeniusz Buchalik, Lechosław Łukasik, Bogdan Otawa
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Michał Macioszek, Adam Ratka, Mariusz Wojtanowicz
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel



f) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Wyjaśnił, że uchwała dotyczy waloryzacji diet oraz porządkuje wypłatę diet 
przewodniczącemu i zastępcy przewodniczącego rady.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wysokości diet przysługujących radnym. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (12) Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław 
Łukasik, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, 
Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (7) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Mariusz 
Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Mariusz Wojtanowicz
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

g) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących sołtysom
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Wyjaśnił, że uchwała dotyczy waloryzacji diet sołtysów.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wysokości diet przysługujących sołtysom. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Jan Mach
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel



h) Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 4 w Orzeszu-Jaśkowicach

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 4 w Orzeszu-Jaśkowicach. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, 
Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Michał Macioszek
NIEOBECNI (2) Bożena Jankowiak, Daniel Spendel

                                                                                                                                                       
6. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął VI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


